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Geachte heer, mevrouw, 

In uw raadscomissievergadering Financien en Veiligheid van 12 december 
2012 is bij het agendapunt B.L "Evaluatie Koninginnedag 2012" & 
Noorderzon, gebruik glas en plastic (brief burgemeester 15 augustus 2012 en 
brief burgemeester 23 november 2012) uitvoerig stilgestaan bij de 
veiligheidsrisico's, die kleven aan het gebruik van glas bij evenementen. 
Bij die bespreking is ook verzocht om nadere informatie over de 
terugdringing van plastic afval bij evenementen, cq. de voortgang van het 
experiment "wisselbekers bij evenementen". Met deze brief lichten we die 
voortgang toe; in het eerste deel meer algemeen en in het tweede deel aan de 
hand van uw bemerkingen. 

Met de in uw raad vastgestelde Evenementennota "Feesten in Balans II" is 
besloten het thema van verduurzaming van evenementen verder uit te vverken. 
Wij hebben irmiiddels verschillende maatregelen getroffen voor 
verduurzaming van evenementen, zoals: de verplichting om bij de aanvraag 
van een verguiming voor een evenement een milieuparagraaf te voegen en 
aanwijzingen betreffende de rapportagepunten van deze paragraaf 

De terugdringing van plastic afval, door bijvoorbeeld gebruik te maken van 
een systeem van statiegeldbekers, heeft daarbij onze aandacht. Uit ervaringen 
elders blijkt dat een verplicht statiegeldsysteem in praktijk moeilijk houdbaar 
is, omdat de omstandigheden per evenement(-engebied) sterk varieren. 
Lering trekkend uit deze ervaringen kozen wij voor een proj ectgerichte 
aanpak met inbreng van afzonderiijke en overkoepelende organisaties, waarin 
begrepen de Politie (vanwege het aspect van veiligheid) en Koninklijke 
Horeca Nederland afdeling Groningen 
Het project richt zich op de gezamenlijke realisatie van experimenten met 
wisselbekers bij steeds grotere evenementen en zo op draagvlak voor een 
werkzaam Groninger model wisselbekers. Daarbij moet duidelijk worden 
welk type evenement(-engebied) voor wisselbekers geschikt is. In de loop 
van 2013 zullen ^ j u onze bevindingen ter besluitvorming voorleggen. 
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Met betrokken organisaties is een proj ectplan vastgesteld dat groen licht gaf 
voor het experiment met wisselbekers bij het Evenement Swinging 
Groningen, locatie Grote Kromme Elleboog en bij een nader te bepalen 
tweede experiment. 

De resultaten tot dusverre: 
1) experiment Swinging Groningen: de Grote Kromme Elleboog, juli 2012. 
Swinging Groningen is een evenement dat door de gehele Birmenstad 
verspreid is georganiseerd. Op een van de vele locaties is gedurende twee 
dagen gebruik gemaakt van een bar met uitsluitend wisselbekers. Tijdens 
deze dagen zijn op de locatie ca. 6500 consimipties genuttigd. De bar is in 
gezamenlijkheid geexploiteerd door de cafes Soestdijk en Ugly Duck. Binnen 
in de cafes is op de gebruikelijke wijze geschonken. 
Aankoop van retourbekers voor een enkel experiment is te kostbaar. De 
bekers zijn daarom gehuurd van de Stichting Green Cups, voor een bedrag 
van 11 eurocent per stuk. De bekers zijn na gebruik geretoumeerd aan deze 
Stichting, die zelf zorgt voor het schoonmaken. Met het oog op mogelijk 
extra drukte is een extra voorraad bekers afgenomen, die ongebruikt kon 
worden geretoumeerd zonder extra kosten. Klanten werden ter plekke in 
kennis gesteld van het systeem in de vorm van posters en bebording. 

Met de betrokken ondememers is het experiment na afloop geevalueerd. 
De bevindingen zijn over het algemeen positief: geen afval meer op straat en 
in het algemeen tevreden consumenten, "80 procent was direct positief. 
In een enkel geval reageerden 'klanten' desondanks onwennig vanwege het te 
betalen wisselgeld en was extra uitleg nodig. Onbekendheid met dit fenomeen 
en het feit dat elders in de stad gebmik werd gemaakt van plastic 
wegwerpbekers zal hieraan debet zijn geweest. 

Ook het drinkgerief van de beker werd als positief beoordeeld. Qua logistiek 
is alles goed verlopen. Er was voldoende spoelwater en voldoende voorraad 
aan bekers. Wel zijn extra kosten gemaakt voor inschakeling van een extra 
medewerker voor het spoelen. Daarentegen werd op schoonmaakkosten 
(straat vegen) door de Milieudienst bespaard. 

Aandachtspunt vormt de inname van bekers rond sluitingstijd (met een 
gevulde kas): een te rigide sluitingstijd van de bar kan tot problemen leiden, 
daarom dient de kassa iets langer open te blijven. Op die manier kunnen de 
bekers nog wel worden ingewisseld en kan het statiegeld worden 
temggegeven. 
De organisatoren vinden een dergelijk systeem niet geschikt voor grote open 
evenementen met veel drukte verspreid door de hele birmenstad vanwege: 
"mogelijke onmst en mogelijke logistieke problemen". De twee ondememers 
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willen volgend jaar in principe doorgaan met een altematief voor 
wegwerpbekers. 

2) Eurosonic/januari 2013 / CiBoGa 
Eurosonic is begin januari gedurende drie dagen gehouden in het centrum en 
op het CiBoGa-terrein. Het beoogde experiment - dat uiteindelijk niet 
doorging - richtte zich op het CiBoGa-terrein. Op dit terrein verschenen een 
zestal tenten in capaciteit varierend van 300 tot 1000 personen. Vanwege 
"veel verversing" is een bezoekersaantal van ca. 8000 per dag gerealiseerd. 
Op het terrein verschenen zes bars, toiletvoorzieningen en een restaurant met 
een capaciteit van enkele honderden zitplaatsen. 

Dit tweede experiment maakte goed duidelijk waarom het gebmik van 
wisselbekers bij experimenten vaak zo lastig is: "watertekort". 
De organisatie besloot op het laatste moment tot verdubbeling van de 
capaciteit van het restaurantgedeelte, waardoor een tekort ontstond aan 
spoelwater voor wisselbekers en restaurant gezamenlijk. Om die reden werd 
het experiment afgelast. 

Tijdens uw vergadering van 12 december 2012 (verslag 
raadscommissievergadering veiligheid en financien) is: 
- van de zijde van de PvdA gemformeerd naar de resultaten van het 

experiment met statiegeld op plastic in de Ellebogenbuurt. 
Bovenstaand staan deze resultaten nader toegelicht. 

- van de zijde van Groen Links opgeroepen de nota over evenementenbeleid 
uit te voeren wat betreft duurzame schenkmiddelen. Bij het uitblijven van 
overeenstemming met de horeca (overleg gepland in 2011) zou een 
systeem van statiegeld op plastic ingevoerd worden. 
In deze brief is reeds door ons aangegeven op welke wijze wij hieraan 
invulling geven. Wij zijn het met de fi-actie van Groen Links eens dat er 
een dringende noodzaak is iets te doen aan het vele plastic afval. Een 
systeem met wisselgeld voor bekers achten wij daarvoor het beste 
altematief Zoals geschreven is een "verplichtstelling zonder meer", 
zonder brede instemming van betrokken organisaties, lastig uitvoerbaar. 
Wij zetten (vooralsnog) in op verbreding van het draagvlak door deling 
van ervaringen via een opschaling (in grootte) van experimenten met 
wisselbekers. In de loop van 2013 zullen wij onze conclusies aan u ter 
besluitvorming voorleggen. 

- van de zijde van de WD verzocht het gevraagde overzicht van 
glasincidenten te betrekken bij de pilot met statiegeld op plastic. 
Een eventuele verplichting van hard-plastic-wisselbekers is tegelijk een 
opiossing voor het veiligheidsvraagstuk bij gebraikmaking van glas. 
Maar, voor plastic wegwerpbekers geldt hetzelfde. Het 
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veiligheidsvraagstuk vormt dus een oneigenlijk argviment voor de 
invoering van wisselbekers. Hierover wordt separaat beslist. 

- van de zijde van D66 aangegeven dat zij de evaluatie onvolledig vindt en 
dat zij graag het experiment in de Ellebogenbuurt met statiegeld op 
plastic bij een nieuw beleidskader over het gebruik van plastic betrekt. 
Wij verwijzen u naar ons antwoord op het voorgaande punt, zoals 
aangedragen door de W D , ten aanzien van duurzaamheid en veiligheid. 

Vervolg 
Momenteel wordt overleg gevoerd met de organisatoren van het 
Bevrijdingsfeest met als inzet een experiment met retourbekers tijdens het 
Bevrijdingsfestival in het Stadspark. De resultaten van dit (of zo nodig eeri 
altematief) experiment zullen tezamen met die van eerdere worden verwerkt 
in een eindnotitie, die in de loop van 2013 ter besluitvorming aan uw raad zal 
worden aangeboden. 

Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders van Groningen, 
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